



## **We pick up our shields: Faith leaders unite to protect future generations from the effects of climate change crisis**

A statement issued during the Africa Faith Actors Network for Climate Justice (AFAN-CJ) Pre-Summit Conference of the UNFCCC Africa Climate Week (ACW) on 4<sup>th</sup>-8<sup>th</sup> September 2023

### ***“The Welfare of the Earth is our Welfare”***

We, the faith leaders of Africa, stand locked together in a resounding call for climate justice. Our Holy scriptures, the Bible and Koran speak of our responsibility to tend to creation and our responsibility to allow God to change us for just action (Gen 2:15; Quran 6:165). As stewards of God's creation, we recognize the urgency of addressing the climate crisis that threatens the delicate balance of life on this continent.

#### **We pick up our shields to protect life.**

Together we take responsibility to act to shield future generations from the effects of climate change. Together we take responsibility to shield future generations against those who choose to politicize, corrupt, commodify, and exploit nature for personal and corporate gains.

#### **We pick up our shields to protect future generations.**

“The Welfare of the Earth is our Welfare”. The issue of climate change is a matter of life and death, beyond political discourse or economic imperatives. Climate change is a moral issue. Moral issues can only be solved by moral commitment and moral action.

#### **We pick up our shields to protect life.**

Our faith compels us to take collective action to protect life, guided by love, compassion, and justice. We are calling for radical inclusion in climate processes to allow all citizens to take responsibility for solving the climate crisis. It is our shared responsibility, in particular, to advocate for those most vulnerable to climate change's impacts – the marginalized, the impoverished, and the voiceless.

#### **We all pick up our shields to protect future generations.**

We raise our voices in prayerful action, inviting all people of faith to join us in this noble cause as together we shield future generations from the impacts of the climate crisis. Let us come together in solidarity to Advocate for Climate Justice. Pick up your shield.

#### **We pick up our shields to protect life**



### **As we take responsibility we repent for:**

When through our human action or inaction we have failed to protect life.

We regret that as faith actors we have in most cases lacked a united voice and effective organization when deliberating and acting on issues of climate justice. We have often excluded important voices including women, youth, and people with disabilities. We repent of our disunity and lack of organization.

### **We challenge others to take responsibility:**

***It is deeply disappointing to note*** that our African governments and the African Union have not done enough in championing climate justice.

***It is deeply disappointing to note*** how the Africa Climate Summit Secretariat's unpreparedness and corruption in delegate registration have demonstrated a deliberate lack of inclusivity and a non-participatory approach. Without inclusivity, this will lead to an unrepresentative African agenda at the upcoming COP28. Without transparency and integrity, climate finance may be misappropriated and not reach the grassroots communities who need it.

***We are deeply concerned*** with the politicization of the climate change discourse by introducing policies promoting carbon markets to attract the business fraternity at the expense of the real issues that concern Africa. This is likely to result in the non-fulfilment of some milestone commitments by major emitters and industrialized countries.

***We are deeply concerned*** over the coercing of African leaders to subscribe to narratives that only suit the interests of industrialized countries and emitters while ignoring the true state of African affairs, serious moral implications caused by misplaced priorities, and the lack of urgency in addressing the climate crisis. This will ultimately lead to the continued suffering of our people.

***We urge you to take responsibility, repent, and pick up your shields to protect future generations.***

***We appreciate*** the role of faith leaders and communities in creation care. We as faith leaders commit to:

- Work together with experts and other stakeholders in building the capacities of faith leaders and communities to contribute to the efforts of addressing the effects of climate change. This is especially crucial for those many faith actors who are the first responders to help those affected by climate change.
- Hold firm to our core values of unity in diversity. We will draw our strength from this unity as we work to mobilize our diverse faiths to speak as one persuasive voice articulating African aspirations and needs.



- Expand the space to unify all faith actors across the African continent to advance climate justice, whilst engaging other formations of political leaders and African citizens.
- Analyze our local contexts and prepare solutions that will allow local communities to respond effectively to the climate crisis.

**In so committing, the Faith leaders call on all stakeholders to commit to:**

**A. On loss and damage:**

1. Guarantee the fairness of climate adaptation and resilience through education, skill development, and policy making, including funding just transition training.
2. Promote the creation of millions of green jobs to provide employment for young people, decrease imports, and faithful stewardship of our common home.
3. Strongly denounce market-based mechanisms and other false solutions propagated as solutions for loss and damage. Advance inclusive dialogue on the advancement of non-market and pro-poor contextual solutions.
4. Call parties to be alive to the differentiated impacts of losses and damages to men, women, youth, children, and the disabled.
5. Promote the role and capacity of faith communities in loss and damage response and fast-track mechanisms for easing access to climate finance to Civil Society Organizations.
6. Stronger support for national and regional research, innovation hubs, and academic institutions to deepen research on loss and damage in order to fast-track the generation of evidence to foster rapid action.

**B. On Climate Finance:**

1. We demand climate finance that is equitable, accessible, decentralized, gender-responsive, and targeted to the frontline communities that are most vulnerable to climate crisis.
2. The climate finance mechanisms should have fair representation from Africa with clear instruments for grant-based financing for vulnerable countries and non-debt-creating.
3. Parties to establish mechanisms and structure that will ensure accessibility of the fund just like the global funds mechanism for HIV, tuberculosis, and Malaria.
4. The climate finance accorded to African and developing countries should exclusively be intended for the purposes of climate action, and it should also be predictable. African governments must demonstrate accountable and prudent utilization of such funds.



### **Further to that we call upon African leaders to:**

1. Come up with strategies to participate in funding the African climate summit to demonstrate ownership.
2. Open up space for inclusivity of civil society organizations, gender mainstreaming, and youths so as to have ownership in driving the African Climate Justice agenda.
3. Adopt an integrated policy approach to Africa's climate, energy, and development issues with a strong focus on renewable energy to accelerate emissions reductions.
4. Implement and adopt climate policies that promote a just and equitable phase-out of all new fossil fuel projects on the African continent in line with Africa's development interests and the recommendations of IPCC's latest report.
5. Build climate resilience of communities in terms of sectors such as food, water, health, and economies as well as planning and implementing adaptation actions that respond to the needs of the continent and the most vulnerable people.

### **We call on industrialized, high emitters and developed countries to:**

1. Be frank and honest towards loss and damage funding with a demonstrated commitment to addressing the needs of Africa including reconstruction of infrastructure destroyed by adverse weather conditions.
2. Strengthen Africa's adaptation capacity. Currently, adaptation flows to the continent are five to ten times below the estimated needs. Developed countries must acknowledge that the costs of inaction are far higher and with far fewer returns than the costs of investment.
3. Provide the necessary funds as grants and non-debt-creating instruments for addressing losses and damages caused by climate change.
4. Consolidate adaptive approaches that are inclusive, transparent, and sustainable for the prosperity of the planet. We demand an ideal flexible need-based quick completion and adoption of the framework on the Global Goal on adaptation during the COP28. Addressing the climate crisis is not a mere task – it is a moral imperative.
5. Provide support, and regional cooperation and facilitate the transfer and establishment of a domiciled technology to enable Africa to pursue and fast-track low-carbon print strategies in their NAP's implementation.

We have always reiterated that matters to do with climate change are matters of life and death. In the spirit of environmental stewardship, it has never been our desire to take sides and politicize matters of climate justice but we are duty-bound to speak truthfully to powers that be and call for the restoration of order and justice for a better and sustainable future. We invite you to pick up your shield to protect future generations. We pick up our shields to protect life.



This Call to Action by Faith Leaders is made today, Tuesday, the 6<sup>th</sup> day of September in the year 2023 at Nairobi, Kenya.

The Africa Faith Actors Network for Climate Justice (AFAN-CJ) Pre-Summit consultation summit met on the sidelines of the UNFCCC Africa Climate Week (ACW) from 3<sup>rd</sup> to 4<sup>th</sup> September before engaging the African Climate Summit/Week from 5<sup>th</sup> to 8<sup>th</sup> September. It had a special focus on:

- Engaging with key African Negotiators and policymakers, civil society, community groups, the private sector, and other key stakeholders with an aim of deepening the network's engagement with potential institutions and individuals who may want to be part of AFAN-CJ going forward.
- To share the network's position and stand on key pressing and emerging issues to be echoed in the Africa Climate Summit and the upcoming COP 28.
- To build on the 2022 processes that prepared the network for engagements at the local, continental, and global levels at the COP levels.

For more information and feedback, contact:

Dr. Tinashe Gumbo at [tinashe@aacc-ceta.org](mailto:tinashe@aacc-ceta.org)

Rev. Dr. Lesmore Gibson Ezekiel at [lesmore-ger@aacc-ceta.org](mailto:lesmore-ger@aacc-ceta.org)

AACC General Secretariat Office at [secretariat@aacc-ceta.org](mailto:secretariat@aacc-ceta.org)



## **Africa Faith Actors Network for Climate Justice (AFAN-CJ) Delegates to the Pre-Summit Conference of the UNFCCC Africa Climate Summit/Week on 4<sup>th</sup>-8<sup>th</sup> September 2023**

1. Moderator Dr. Bliss Agbeko: Ghana
2. Bishop Manuel Ernesto: Mozambique
3. Bishop Deogratias Nshimiyimana: Burundi
4. Bishop Dr. Emily Onyango: Kenya
5. Imam Mohammed Aboubaka Mallan: Cameroon
6. Sheikh Ngao Mwadingo: Kenya
7. Sheikh Adoul Raimi Adjao Adjimate Aminou Anifowache: Benin
8. Sheikh Dr. Hossan Kinyua: Kenya
9. Sheikh Hassan Al Amin: Kenya
10. Rev. Dr. Lesmore Gibson Ezekiel: AACC
11. Rev. Dennis Nthenge: Kenya
12. Rev. Shede Habila: Nigeria
13. Rev. Feleke Tibebu: Ethiopia
14. Rev. Prof. Samuel Frouisou: Cameroon
15. Ms. Sandra Ombese: Kenya
16. Ms. Joan Mwayo: AACC
17. Ms. Jessica Bwali: Zambia
18. Ms. Zainab Abdullahi: Cameroon
19. Ms. Isabella Bwora: Kenya
20. Ms. Irene Sebastian: Kenya
21. Ms. Umazi Fanjo: Kenya
22. Ms. Ohenda Linda Kanguya: Zambia
23. Ms. Faith Wakuhi Njenga: Kenya
24. Ms. Evaline Wangu Wamwenja
25. Ms. Karimi Kinoti: Christian Aid
26. Mrs. Tadelech Loha Shumblo: Ethiopia
27. Mrs. Tendai Gurupira: Zimbabwe
28. Mrs. Lydia Gatwiri Mugambi: Kenya
29. Mr. Samson Wareru: Kenya
30. Mr. Brian Muyunga: AACC
31. Mr. Jonathan Kapanga: Kenya
32. Mr. Norman Sello Teboho Makhalanyane: South Africa
33. Mr. Paul Kagga: Uganda
34. Mr. Collins Omondi: Lutheran World Federation
35. Mr. Fredrick Njehu: Tearfund
36. Mr. Peter Nyongesa: Kenya
37. Mr. Kevin Maina: Kenya
38. Mr. Maro Micah Maua: Kenya
39. Mr. Brian Kamau: Kenya



40. Mr. Miles Giljam: Tearfund
41. Mr. Joseph Kangutu Maina: Kenya
42. Mr. Erick Boniphas Kapira: Tanzania
43. Dr. Tinashe Gumbo: AACC



AACC-CETA



THE  
LUTHERAN  
WORLD  
FEDERATION

## **Nous ramassons nos boucliers: Les leaders religieux s'unissent pour protéger les générations futures des effets de la crise du changement climatique**

Une déclaration publiée lors de la conférence pré-sommet du Réseau des acteurs religieux africains pour la justice climatique (RAAF-JC) de la Semaine africaine du climat (SAC) de la CCNUCL du 4 au 8 Septembre 2023

**« Le bien-être de la Terre est notre bien-être »**

Nous, les leaders religieux d'Afrique, sommes enfermés ensemble dans un appel retentissant pour la justice climatique. Nos Saintes Écritures, la Bible et le Coran parlent de notre responsabilité de tendre à la création et notre responsabilité de permettre à Dieu de nous changer pour une action juste (Gen 2:15; Coran 6:165). En tant que gardiens de la création de Dieu, nous reconnaissons l'urgence de faire face à la crise climatique qui menace l'équilibre délicat de la vie sur ce continent.

### **Nous ramassons nos boucliers pour protéger la vie.**

Ensemble, nous prenons la responsabilité d'agir pour protéger les générations futures des effets du changement climatique. Ensemble, nous assumons la responsabilité de protéger les générations futures contre ceux qui choisissent de politiser, de corrompre, de marchandiser et d'exploiter la nature à des fins personnelles et commerciales.

### **Nous ramassons nos boucliers pour protéger les générations futures.**

« Le bien-être de la Terre est notre bien-être ». La question des changements climatiques est une question de vie ou de mort, au-delà du discours politique ou des impératifs économiques. Les changements climatiques sont une question morale. Les problèmes moraux ne peuvent être résolus que par l'engagement moral et l'action morale.

### **Nous ramassons nos boucliers pour protéger la vie.**

Notre foi nous oblige à agir collectivement pour protéger la vie, guidés par l'amour, la compassion et la justice. Nous appelons à une inclusion radicale dans les processus climatiques pour permettre à tous les citoyens d'assumer la responsabilité de la résolution de la crise climatique. Il est de notre responsabilité commune, en particulier, de défendre les personnes les plus vulnérables aux impacts des changements climatiques – les marginalisés, les pauvres et les sans voix.

### **Nous ramassons tous nos boucliers pour protéger les générations futures.**

Nous élevons nos voix dans l'action de prière, invitant toutes les personnes de foi à se joindre à nous dans cette noble cause car ensemble nous protégeons les générations futures des impacts de la crise climatique. Rassemblons-nous en solidarité avec Advocate for Climate Justice. Prenez votre bouclier.

### **Nous ramassons nos boucliers pour protéger la vie**



### **En prenant nos responsabilités, nous nous repentons :**

Quand par notre action humaine ou notre inaction nous avons échoué à protéger la vie.

Nous regrettons qu'en tant qu'acteurs religieux, nous manquions dans la plupart des cas d'une voix unie et d'une organisation efficace pour délibérer et agir sur les questions de justice climatique. Nous avons souvent exclu des voix importantes, y compris les femmes, les jeunes et les personnes handicapées, et nous nous repentons de notre désunion et de notre manque d'organisation.

### **Nous mettons les autres au défi d'assumer leurs responsabilités :**

***Il est profondément décevant de constater*** que nos gouvernements africains et l'Union africaine n'en ont pas fait assez pour défendre la justice climatique.

***Il est profondément décevant de constater*** que le manque de préparation et la corruption du Secrétariat du Sommet africain sur le climat dans l'enregistrement des délégués ont démontré un manque délibéré d'inclusion et une approche non participative. Sans inclusion, cela conduira à un agenda africain non représentatif à la prochaine COP28. Sans transparence et intégrité, le financement climatique peut être détourné et ne pas atteindre les communautés locales qui en ont besoin.

***Nous sommes profondément préoccupés*** par la politisation du discours sur le changement climatique en introduisant des politiques promouvant les marchés du carbone pour attirer la fraternité des entreprises au détriment des vraies questions qui concernent l'Afrique. Il est probable que cela entraînera le non-respect de certains engagements jalons par les principaux émetteurs et les pays industrialisés.

***Nous sommes profondément préoccupés*** par la coercition des dirigeants africains à souscrire à des discours qui ne conviennent qu'aux intérêts des pays industrialisés et des émetteurs, tout en ignorant l'état réel des affaires africaines, les implications morales graves causées par des priorités mal placées, et le manque d'urgence dans la lutte contre la crise climatique. Cela conduira finalement à la souffrance continue de notre peuple.

***Nous vous exhortons à prendre vos responsabilités, à vous repentir et à ramasser vos boucliers pour protéger les générations futures.***

***Nous apprécions*** le rôle des chefs religieux et des communautés dans le soin de la création. En tant que chefs religieux, nous nous engageons à :

- Collaborer avec des experts et d'autres parties prenantes pour renforcer les capacités des leaders religieux et des communautés à contribuer aux efforts de lutte contre les effets du changement climatique. Cela est particulièrement important pour les nombreux acteurs religieux qui sont les premiers intervenants pour aider les personnes touchées par le changement climatique.



- Maintenir fermement nos valeurs fondamentales d'unité dans la diversité. Nous tirerons notre force de cette unité alors que nous travaillons à mobiliser nos diverses religions pour parler comme une seule voix persuasive articulant les aspirations et les besoins africains.
- Elargir l'espace pour unifier tous les acteurs religieux à travers le continent africain pour faire progresser la justice climatique, tout en impliquant d'autres formations de dirigeants politiques et de citoyens africains.
- Analyser nos contextes locaux et préparer des solutions qui permettront aux communautés locales de réagir efficacement à la crise climatique.

**En s'engageant ainsi, les responsables religieux appellent toutes les parties prenantes à s'engager à :**

**A. Sur les pertes et dommages:**

1. Garantir l'équité de l'adaptation et de la résilience climatiques par l'éducation, le développement des compétences et l'élaboration de politiques, y compris le financement d'une formation de transition équitable.
2. Promouvoir la création de millions d'emplois verts pour fournir des emplois aux jeunes, réduire les importations et assurer une gestion fidèle de notre maison commune.
3. Dénoncer vigoureusement les mécanismes fondés sur le marché et d'autres fausses solutions qui se propagent comme solutions aux pertes et aux dommages. Promouvoir un dialogue inclusif sur l'avancement des solutions contextuelles non marchandes et favorables aux pauvres.
4. Appeler les parties à prendre conscience des effets différenciés des pertes et des dommages subis par les hommes, les femmes, les jeunes, les enfants et les personnes handicapées.
5. Promouvoir le rôle et la capacité des communautés religieuses dans la réponse aux pertes et dommages et les mécanismes d'accélération pour faciliter l'accès au financement climatique aux organisations de la société civile.
6. Un soutien accru à la recherche nationale et régionale, aux centres d'innovation et aux établissements universitaires pour approfondir la recherche sur les pertes et les dommages afin d'accélérer la production de données probantes et de favoriser une action rapide.

**B. Sur le financement climatique :**



AACC-CETA



THE  
LUTHERAN  
WORLD  
FEDERATION

1. Nous exigeons un financement climatique équitable, accessible, décentralisé, sensible au genre et ciblé sur les communautés de première ligne les plus vulnérables à la crise climatique.
2. Les mécanismes de financement climatique devraient être représentés équitablement par l'Afrique, avec des instruments clairs pour le financement par subventions pour les pays vulnérables et non créateurs de carbone.
3. Les Parties doivent établir des mécanismes et une structure qui garantiront l'accessibilité du fonds, tout comme le mécanisme mondial de financement pour le VIH, la tuberculose et le paludisme.
4. Les financements climatiques accordés aux pays africains et en développement devraient être exclusivement destinés à l'action climatique, et ils devraient également être prévisibles. Les gouvernements africains doivent faire preuve d'une utilisation responsable et prudente de ces fonds.

### **C. En outre, nous appelons les dirigeants africains à:**

1. Trouver des stratégies pour participer au financement du Sommet africain sur le climat afin de démontrer l'appropriation.
2. Ouvrir un espace pour l'inclusion des organisations de la société civile, l'intégration de la dimension de genre et les jeunes afin d'avoir l'appropriation dans la conduite du programme africain de justice climatique.
3. Adopter une approche politique intégrée des problèmes climatiques, énergétiques et de développement de l'Afrique en mettant l'accent sur les énergies renouvelables pour accélérer la réduction des émissions.
4. Mettre en œuvre et adopter des politiques climatiques qui favorisent une élimination juste et équitable de tous les nouveaux projets de combustibles fossiles sur le continent africain, conformément aux intérêts de développement de l'Afrique et aux recommandations du dernier rapport du GIEC.
5. Renforcer la résilience climatique des communautés en termes de secteurs tels que l'alimentation, l'eau, la santé et les économies, ainsi que la planification et la mise en œuvre d'actions d'adaptation qui répondent aux besoins du continent et des personnes les plus vulnérables.

### **Nous demandons aux pays industrialisés, aux grands émetteurs et aux pays développés :**

1. Soyez franc et honnête à l'égard du financement des pertes et dommages avec un engagement démontré à répondre aux besoins de l'Afrique, y compris la reconstruction des infrastructures détruites par des conditions météorologiques défavorables.
2. Renforcer la capacité d'adaptation de l'Afrique. Actuellement, les flux d'adaptation vers le continent sont de cinq à dix fois inférieurs aux besoins estimés. Les pays développés doivent reconnaître que les coûts de l'inaction sont beaucoup plus élevés et que les rendements sont beaucoup moins élevés que les coûts de l'investissement.



3. Fournir les fonds nécessaires sous forme de subventions et d'instruments non générateurs de carbone pour remédier aux pertes et aux dommages causés par les changements climatiques.
4. Consolider des approches adaptatives inclusives, transparentes et durables pour la prospérité de la planète. Nous exigeons que le cadre sur l'objectif mondial en matière d'adaptation soit rapidement complété et adopté au cours de la COP28. Faire face à la crise climatique n'est pas une simple tâche, c'est un impératif moral.
5. Fournir un soutien et une coopération régionale et faciliter le transfert et la mise en place d'une technologie domiciliée pour permettre à l'Afrique de poursuivre et d'accélérer les stratégies d'impression à faible émission de carbone dans la mise en œuvre de leur PAN.

Nous avons toujours répété que les questions liées aux changements climatiques sont des questions de vie ou de mort. Dans l'esprit de la gérance de l'environnement, nous n'avons jamais voulu prendre parti et politiser les questions de justice climatique, mais nous avons le devoir de parler franchement aux pouvoirs qui sont en place et d'appeler au rétablissement de l'ordre et de la justice pour un avenir meilleur et durable. Nous vous invitons à prendre votre bouclier pour protéger les générations futures. Nous prenons nos boucliers pour protéger la vie.

Cet Appel à l'Action des Leaders de Foi est lancé aujourd'hui, mardi, le 6 septembre 2023 à Nairobi, au Kenya.

Le Réseau Africain des Acteurs de la Foi pour la Justice Climatique (RAAF-JC) s'est réuni en marge de la Semaine Africaine du Climat (ACW) de la CCNUCL du 3 au 4 septembre avant d'engager le Sommet Africain du Climat (SAC) du 5 au 8 septembre. Il a mis l'accent sur:

- S'engager avec les principaux négociateurs et décideurs africains, la société civile, les groupes communautaires, le secteur privé et d'autres parties prenantes clés dans le but d'approfondir l'engagement du réseau avec les institutions et les individus potentiels qui pourraient vouloir faire partie du RAAF-JC à l'avenir.
- Partager la position et la position du réseau sur les questions clés urgentes et émergentes à faire écho au Sommet africain sur le climat (RAC) et à la prochaine CdP 28.
- S'appuyer sur les processus de 2022 qui ont préparé le réseau pour des engagements aux niveaux local, continental et mondial aux niveaux de la CdP.



Pour plus d'information et avis, prière de contacter

Dr. Tinashe Gumbo at [tinash@acc-ceta.org](mailto:tinash@acc-ceta.org)

Rev. Dr. Lesmore Gibson Ezekiel at [lesmore-ger@acc-ceta.org](mailto:lesmore-ger@acc-ceta.org)

AACC General Secretariat Office [secretariat@acc-ceta.org](mailto:secretariat@acc-ceta.org)



**Africa Faith Actors Network for Climate Justice (AFAN-CJ) Delegates to the Pre-Summit Conference of the UNFCCC Africa Climate Summit/Week on 4<sup>th</sup>-8<sup>th</sup> September 2023**

44. Moderator Dr. Bliss Agbeko: Ghana
45. Bishop Manuel Ernesto: Mozambique
46. Bishop Deogratias Nshimiyimana: Burundi
47. Bishop Dr. Emily Onyango: Kenya
48. Imam Mohammed Aboubaka Mallan: Cameroon
49. Sheikh Ngao Mwadingo: Kenya
50. Sheikh Adoul Raimi Adjao Adjimate Aminou Anifowache: Benin
51. Sheikh Dr. Hossan Kinyua: Kenya
52. Sheikh Hassan Al Amin: Kenya
53. Rev. Dr. Lesmore Gibson Ezekiel: AACC
54. Rev. Dennis Nthenge: Kenya
55. Rev. Shede Habila: Nigeria
56. Rev. Feleke Tibebu: Ethiopia
57. Rev. Prof. Samuel Frouisou: Cameroon
58. Ms. Sandra Ombese: Kenya
59. Ms. Joan Mwayo: AACC
60. Ms. Jessica Bwali: Zambia
61. Ms. Zainab Abdullahi: Cameroon
62. Ms. Isabella Bwora: Kenya
63. Ms. Irene Sebastian: Kenya
64. Ms. Umazi Fanjo: Kenya
65. Ms. Ohenda Linda Kanguya: Zambia
66. Ms. Faith Wakuhi Njenga: Kenya
67. Ms. Evaline Wangu Wamwenja
68. Ms. Karimi Kinoti: Christian Aid
69. Mrs. Tadelech Loha Shumblo: Ethiopia
70. Mrs. Tendai Gurupira: Zimbabwe
71. Mrs. Lydia Gatwiri Mugambi: Kenya
72. Mr. Samson Wareru: Kenya
73. Mr. Brian Muyunga: AACC
74. Mr. Jonathan Kapanga: Kenya
75. Mr. Norman Sello Teboho Makhalanyane: South Africa
76. Mr. Paul Kagga: Uganda
77. Mr. Collins Omondi: Lutheran World Federation
78. Mr. Fredrick Njehu: Tearfund
79. Mr. Peter Nyongesa: Kenya
80. Mr. Kevin Maina: Kenya
81. Mr. Maro Micah Maua: Kenya
82. Mr. Brian Kamau: Kenya



AACC-CETA



- 83. Mr. Miles Giljam: Tearfund
- 84. Mr. Joseph Kangutu Maina: Kenya
- 85. Mr. Erick Boniphas Kapira: Tanzania
- 86. Dr. Tinashe Gumbo: AACC